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A spacetime framework focused interpretation of Newtonian gravity

T. A. Kriza)

Advanced Studies, Alpha Omega Research Foundation, 915 Forest Trail, Cedar Park, Texas 78613, USA

A new cosmology rooted particle model portrays matter as resonant cavity trapped quanta of electromagnetic energy caught within the confines of a “strong force” engendered Kerr-model micro-black-hole horizon in a cosmos expanding at the speed of light. Gravitation is characterized as a spatial collapse phenomenon, exterior to a particle horizon of fixed size, which acts to counterbalance expansion of the cosmos. Newtonian gravity can then be interpreted in terms of a general relativity (GR) style spacetime framework concept (e.g., a body in free fall over a large mass M accelerates at rate –GMr−2 simply because its local spacetime framework is accelerating toward the large mass at that rate). When so interpreted, the revised Newtonian gravity model, by exploiting the relationship between it and special relativity, can be shown to be strongly consistent with GR. Thereby, it can be used to facilitate the solution of problems that would only be solvable using the differential geometry methods of general relativity such as the Schwarzschild gravitational field surrounding a spherical mass, gravitational time dilation, gravitational deflection of light, time retardation of light, perihelion precession attributes of an orbiting planet, and a Kerr-style gravitational field solution for a rotating sphere with mass M and angular momentum J where radial distance r                         J/M.

Un nouveau modèle de particules puisant sa source dans la cosmologie présente la matière comme des quanta d'énergie électromagnétique emprisonnés dans une cavité résonante, compris dans les limites posées par l'horizon d'un micro-trou noir selon le modèle de Kerr généré par “force puissante,” au sein d'un cosmos grandissant à la vitesse de la lumière. La gravitation se conçoit comme phénomène d'effondrement spatial, extérieur à un horizon de particules de taille fixe, qui exerce un effet de compensation de l'expansion du cosmos. La gravitation Newtonienne peut alors s'interpréter selon le concept de cadre d'espace-temps conforme au modèle de relativité générale (RG), à savoir qu'un corps en chute libre au-dessus d'une grande masse (M), accélère au taux –GMr−2 (simplement parce qu'il appartient à un espace-temps local qui accélère vers la grande masse à ce taux). Selon cette interprétation, et en exploitant la relation entre la relativité restreinte et le modèle gravitationnel de Newton révisé, on peut établir que ce dernier présente une forte compatibilité avec la RG. Par conséquent, il peut être utilisé pour faciliter la résolution de problèmes qu'on peut uniquement résoudre avec les méthodes de géométrie différentielle de la relativité générale, à savoir: le champ gravitationnel de Schwarzschild qui entoure une masse sphérique, la dilation gravitationnelle du temps, la déviation gravitationnelle de la lumière, le ralentissement temporel de la lumière, les attributs de précession du périhélie d'une planète en orbite ainsi qu'une solution de champ de gravitation de Kerr pour une sphère en rotation, avec une masse M et un moment angulaire J, où la distance radiale r J/M.
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